



What is VROC?

Virtual Researcher On Call (VROC) is a set of educational programs that connect knowledge partners – college and university professors and professionals in the fields of Science, Technology, Engineering and Math (STEM) – with Canadian students in elementary and secondary schools for real-time, interactive learning opportunities.



What is Experts on Demand?

The Experts on Demand program uses online video-calling software (supplied and supported by VROC) to facilitate these connections.

Participating in the program gives you access to [ExpertBook](#), our online database of STEM Experts that is searchable by key word(s) or course code(s).

How can I use Experts on Demand in my classroom?

- 5-15 minute spontaneous video calls with multiple Experts
- Semester-long mentorship-style sessions with an Expert
- 20-60 minute pre-arranged, interactive presentations
- Other – we welcome your creative input!

What equipment is required to participate?

- A computer, laptop, iPad or other Internet-connected device
- Webcam
- Microphone
- Speakers

Who can I contact?

For more information and to sign up for Experts on Demand contact a VROC Program Coordinator at VROCP@pirweb.org or visit www.vroc.ca.



En quoi consiste VROC?

Chercheur virtuel de garde (VROC) est un ensemble de programmes éducatifs qui mettent en relation des partenaires du savoir – des professeurs au collégial ou à l'université et des professionnels des domaines de la science, des technologies, de l'ingénierie et des mathématiques (STIM) – et des élèves canadiens des niveaux élémentaire et secondaire, dans le cadre de possibilités d'apprentissage interactives en temps réel.



En quoi consiste le programme « Experts sur demande »?

Le programme « Experts sur demande » prévoit le recours à des logiciels de vidéoconférence (fournis et acceptés par VROC) dans le but de faciliter ces rapports.

En vous inscrivant au programme, vous aurez accès à [ExpertBook](#), notre base de données d'experts des STIM interrogeable par mot-clé ou par code de cours.

Comment utiliser le programme « Experts sur demande » dans ma classe?

- Vidéoconférences ponctuelles de 5 à 15 minutes avec différents experts;
- Séances de mentorat offertes par un expert durant un semestre;
- Présentations interactives en direct de 20 à 60 minutes;
- Autres – vos suggestions créatives sont les bienvenues!

De quoi ai-je besoin pour participer?

- Ordinateur, portable, iPad ou autre appareil connecté à Internet;
- Webcam;
- Microphone;
- Haut-parleurs.

À qui m'adresser?

Pour en savoir plus ou pour vous inscrire à « Experts sur demande », communiquez avec un coordonnateur de programme de VROC, à VROCPC@pirweb.org ou visitez le www.vroc.ca.